
پارچه خارجی برای دولت ممنوع شد
ممنوعیت  مصوبه  فهرست  دولت،  هیئت 
خرید کالاهای خارجی دارای مشابه تولید 

داخلی را بازنگری کرد.
 هیئت وزیران، فهرست تصویب نامه موضوع 
دارای  خارجی  کالاهای  خرید  ممنوعیت 
مشابه تولید داخلی توسط دستگاه های دولتی 

را که در اردیبهشت ماه ۱۳۹۳ به تصویب دولت رسیده بود، با هدف تقویت و حمایت تولید 
داخلی مورد بازنگری قرار داد.

براساس این بازنگری، خرید کالاهایی از قبیل انواع پارچه اعم از فاستونی، پشمی، پنبه  ای، 
حوله ای، کشباف، پرده ای و برزنت و نیز انواع نخ از الیاف طبیعی و مصنوعی، انواع منسوج 
بی بافت و انواع مبدل های حرارتی )پوسته لوله ای - صفحه ای( مشمول این ممنوعیت 

قرار گرفت.

نایب رئیس انجمن نساجی استان اصفهان : محیط زیست از تقابل 
با صنعت نساجی دست بردارد

 نایب رئیس انجمن نساجی استان اصفهان 
گفت: محیط زیست استان باید از تقابل با 
صنعت نساجی دست بردارد و در کنار صنایع 

نساجی قرار بگیرد.
مجتبی ملا احمدی در گفتگو با مهر اظهار 
داشت: محیط زیست باید نوع نگاه خود به 
صنایع نساجی را تغییر دهد زیرا با تعطیلی و 

پلمب کارگاه های نساجی به دلیل عدم تصفیه فاضلاب مناسب مشکلی حل نخواهد شد.
وی بیان داشت: ۱۰ درصد از مجموع کل واحدهای صنعتی نساجی، شامل واحدهای رنگ، 
چاپ و تکثیر است که این واحدها باید مجهز به تصفیه خانه باشند که برخی از این واحدها 

به دلیل نزدیکی با شهرک صنعتی از تصفیه خانه این شهرک ها استفاده می کنند.
نایب رئیس انجمن صنعت نساجی استان اصفهان یادآور شد: این در حالی است که برخی از 
شهرک های صنعتی در صورتی اجازه استفاده از تصفیه خانه شهرک را به واحدهای نساجی 
می دهند که آلودگی پساب ها ناشی از صنعت خود را به حد نرمال رسانده و پس از آن وارد 
تصفیه خانه شهرک صنعتی شود. وی اضافه کرد: در همین راستا هم اکنون نزدیک به ۳۰ 
درصد از صنایع چاپ، رنگ و تکثیر صنایع نساجی نیاز به تصفیه خانه دارند که معادل احداث 
۳۰ تصفیه خانه جدید با ظرفیت های مختلف برای صنایع نساجی در استان اصفهان است.

ملااحمدی اعلام کرد: آلایندگی صنایع چاپ، رنگ و تکثیر صنایع نساجی جدی است 
و بدنبال این موضوع هم نیستیم که محیط زیست از رسالت اصلی خود دست بردارد اما 
تعطیلی و پلمب این صنایع هم به دلیل عدم تجهیز به تصفیه خانه و بیکار کردن کارگران 

این صنایع اقدام صحیحی نیست.
وی بیان داشت: واحد چاپ، رنگ و تکثیر نجف آباد که یکی از آلوده ترین واحدهای ما در 

کشور است به دلیل نگاه خوب رئیس محیط زیست نجف آباد، توانست تصفیه خانه ای را 
در دهق احداث کرده و جزو صنایع سبز قرار گیرد.

نایب رئیس انجمن نساجی استان اصفهان اعلام کرد: رئیس محیط زیست نجف آباد به 
جای پلمپ این مرکز، جلسه  ای با رئیس واحد صنعت نساجی نجف آباد گذاشت و پس از 
آن با بررسی الگوهای مختلف، بهترین الگوی تصفیه خانه را به این مرکز ارائه داد و مقرر 

کرد که اگر تا یکماه آینده چنین الگویی را پیاده نکنند پلمب می شوند.
وی گفت: تولید کننده به دلیل مشکلات عدیده ای که دارد فرصتی برای بررسی الگوهای 
مختلف تصفیه خانه را ندارد اما با همراهی رئیس محیط زیست نجف آباد این الگو در اختیار 

تمام واحدها قرار می گیرد.

صنعت نساجی را در فضایی عادلانه مقایسه کنید
حائری به مقایسه صنایع مختلف در یک 
فضای ناعادلانه و نابرابر اشاره نمود و افزود 
به  نتایج  فضایی،   چنین  در  است  بدیهی 

دست آمده نیز قابل اطمینان نخواهد بود.
به گزارش ارانیکو ، برنامه راهبردی وزارت 
صنعت و یا همان سند استراتژی توسعه 
رئیس  اول  معاون  توسط  کشور  صنعتی 

جمهور و وزیر صنعت رونمایی شد. این سند شامل دو جلد است که جلد اول به سطح 
کلان صنایع پرداخته و هدف آن شناسایی رشته فعالیت های اولویت دار کشور می باشد و 

جلد دوم آن نیز به نقشه ی راه این صنایع منتخب و اولویت دار اختصاص دارد.
علیرضا حائری - کارشناس صنعت نساجی- در این باره گفت: آخرین باری که از سند 
استراتژی توسعه صنعتی کشور رونمایی شد مربوط به اواخر دولت دهم می باشد که سند 
مشابهی توسط رئیس جمهور و وزیر صنعت وقت رونمایی گردید. اینکه آیا هر چهارسال 
یکبار می باید با صرف وقت و هزینه های گزاف یک سند استراتژی توسعه صنعتی تهیه و 
رونمایی نمود و دولت بعدی و یا حتی وزیر صنعت بعدی آن را قبول نداشته باشد و دوباره 
و چندباره به تدوین سند جدیدی همت گمارد مورد بحث نیست اما شاید به همین دلیل 
است که هنوز هم پس از گذشت سال ها، کشور از وجود استراتژی صنعتی که مورد قبول 
همگان باشد بی بهره بوده و هزینه های آن را نیز می پردازد و هر مسئول صنعتی به سلیقه 
خود، صنایع منتخب و اولویت دار را انتخاب کرده و به روش خود از آن حمایت می کند.

وی افزود: سند استراتژی توسعه صنعتی همانند برنامه های پنجساله توسعه از اسناد 
بالادستی کشور بوده و می باید پس از تهیه به تصویب مجلس شورای اسلامی نیز 
رسانده شود تا براحتی نتوان هر از چند گاهی نسبت به تغییر و باز نویسی آن اقدام نمود 
و هر دولتی با هر گرایشی موظف به اجرای آن باشد همانند تمامی کشورهای توسعه 

یافته در جهان.
حائری به  مقایسه صنایع مختلف در این سند در یک فضای ناعادلانه و نابرابر  اشاره 
نمود و افزود بدیهی است در چنین فضایی، نتایج به دست آمده نیز قابل اطمینان نخواهد 
بود. شاخص هایی که در این سند در بین صنایع به مقایسه گذاشته شده است عبارتند از 
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رئیس فدراسیون مد و پوشاک کشور ترکیه از شرکت نانو پوشش 
در ملارد بازدید کرد

در  مشترک  سرمایه گذاری  راهکارهای 
با حضور  ترکیه  و  ایران  پوشاک  صنعت 
کشور  پوشاک  و  مد  فدراسیون  رئیس 

ترکیه بررسی گردید.
همواره  ترکیه  کشور   ، برنا  گزارش  به 
به  ایران  تجاری  مهم  شرکای  از  یکی 
شمار می رفته به نحوی که طی پنج ماهه 

نخست سال ۲۰۱۵ میلادی، ایران با ۹۸۶ میلیون دلار صادرات به کشور ترکیه این 
کشور را در جایگاه پنجم بازارهای هدف صادراتی خود قرار داده است. نکته حائز 
اهمیت این می  باشد که  میزان صادرات نسبت به مدت مشابه سال ۲۰۱۴ میلادی 
که  ۷۸۰ میلیون دلار بوده است حدود ۲۶/۵ درصد و از  نظر وزنی  ۰/۲۲ درصد 

رشد را نشان می دهد. 
 آمار فدراسیون تولید کنندگان نساجی بین المللی در سویس نشان می دهد  ترکیه 
مبالغ کلانی در ماشین آلات نساجی، به خصوص نخ ریسی سرمایه گذاری کرده است. 
ترکیه تصمیم دارد میزان صادرات خود را به ۵۰۰  میلیارد دلار برساند و جزو ۱۰ 
اقتصاد برتر دنیا تا ۲۰۲۳شود .به طور حتم صنعت نساجی و پوشاک نقش مهمی 
برای دستیابی ترکیه به این هدف را دارد.محصولات ترکیه اکنون بسیار متنوع شده 
تا به این ترتیب به نیازهای مختلف افراد پاسخگو باشد.در حالی صنعت مد و پوشاک 
ترکیه به رشد چشمگیری دست یافت که از برخی جهات، شباهت هایی با ایران دارد. 
هردو کشور به مواداولیه فراوان و نیروی کار تحصیلکرده و آماده دسترسی دارند،با 
این تفاوت که تولید در ایران به لحاظ هزینه پایین انرژی و نیروی کار دارای صرفه 

اقتصادی می باشد. 
در همین خصوص و با عنایت به موارد فوق و در راستای اهداف سازمان صنعت 
معدن وتجارت استان تهران در خصوص شناسایی ظرفیت خالی واحد های صنعتی 
که می تواند منجر به صرفه جویی مالی برای تولید کنندگان و سرمایه گذاران جدید 
داخلی و خارجی شود و به منظور بهره مندی از پتانسیل های موجود  و با هدف 
استفاده بهینه و بررسی موضوع سرمایه گذاری مشترک در زمینه تولید پوشاک در 
کشور ایران ،طی هماهنگی های به عمل آمده از طرف امیدی رئیس اداره صنعت 
و  مد  فدراسیون  رئیس  اوزترک  آقای حسین  با  وتجارت شهرستان ملارد  معدن 
پوشاک کشور ترکیه از شرکت نانو پوشش بزرگترین  تولید کننده پوشاک در شهرستان 
ملارد بازدید بعمل آمد و موضوع انجام سرمایه گذاری مشترک در این خصوص 
طی جلسه ای با حضور طرفین مورد بررسی قرار گرفت. خاطرنشان می گردد، این 
کشور چهارمین کشور تامین کننده کالا و خدمات وارداتی ایران می باشد به نحوی 
که میزان واردات ایران طی پنج ماهه نخست سال ۲۰۱۵ میلادی ۱۴۸۳ میلیون 
دلار بوده که نسبت به میزان مشابه سال ۲۰۱۴ یعنی ۱۶۰۹ میلیون دلار قریب به 

۸ درصد کاهش را نشان می دهد.

نقش آن صنعت در ایجاد ارزش افزوده، ارزآوری،  اشتغال، حجم سرمایه گذاری های انجام 
شده، سهم صنعت از بازار داخلی، مزیت نسبی آشکار شده و سهم بنگاه های بزرگ و 
کوچک در صنایع که بر مبنای امتیازات کسب شده برای هر صنعت، اولویت حمایت از 

آن صنعت تعیین گردیده است.
وی همچنین در این باره به مقایسه ی سه صنعت پتروشیمی، خودروسازی و نساجی 
پرداخته و تصریح کرد: در حال حاضر صنایع پتروشیمی خوراک مورد نیاز خود را از قرار 
هر مترمکعب ۱۳ سنت با ارز مبادلاتی دریافت می کنند  )در حالیکه قیمت صادراتی 
این گاز حداقل ۳۵ سنت می باشد( و محصولات خود را در بازارهای داخلی و جهانی با 
بالاترین نرخ ممکن با احتساب دلار آزاد به فروش می رسانند و از مزیت نسبی وجود 
ذخائر عظیم گاز در کشور به بهترین نحو برخوردار می شوند و قطره ای از این مزیت 
نسبی را به حلقه بعدی خود منتقل نمی کنند. این صنعت را مقایسه کنید با صنایع 
نساجی که می باید مواد اولیه مورد نیاز خود را از همین صنایع پتروشیمی و یا از سایر 
تأمین کنندگان داخلی و جهانی مانند تولیدکنند گان پنبه و اکریلیک و ... و با ارز آزاد و بعضا 
در شرایط تحریم تهیه کنند. طبیعی است که در چنین کارزار نابرابری، صنعت پتروشیمی 
قادر خواهد بود امتیازات بیشتری در بخش هایی مانند ایجاد ارزش افزوده، ارزاوری، سهم 
بازار داخل و ... نسبت به صنایع نساجی کسب نموده و در اولویت  حمایت های دولت 

قرار گیرد.
به گفته ی وی صنایع خودروسازی با تعرفه واردات ۷۵ درصدی که با سایر هزینه های 
دیگر تا مرز ۱۰۰ درصد نیز می رسد همچنین امکان قاچاق خودرو به داخل کشور 
تقریباً معادل صفر درصد است. در این شرایط خودروهای وارداتی با قیمتی تقریباً  دو 
برابر قیمت های جهانی به دست مصرف کنندگان داخلی در ایران می رسد. به همین 
دلیل خودروهای ساخت داخل نیز با دو برابر قیمت واقعی به مصرف کننده داخلی 
عرضه می گردد. طبیعی است در چنین شرایطی، امتیازات مکتسبه صنعت خودرو نیز در 
شاخص هایی نظیر ایجاد ارزش  افزوده، سهم از بازار داخلی، حجم سرمایه گذاری و... از 
صنعت نساجی بیشتر شده و در اولویت بالاتری نسبت به صنعت نساجی قرار می گیرد.

وی ادامه داد: این صنایع را با صنعت نساجی که می باید مواد اولیه خود را با بالاترین 
نرخ های جهانی، آن هم با ارز آزاد تهیه نماید و محصول تولیدی خود را در بازاری 
رقابتی و فشرده به فروش رسانده و با پدیده قاچاق، دامپینگ و واردات بی رویه کالاهای 
مشابه نیز دست و پنجه نرم کند مقایسه کنید. خلاصه اینکه مقایسه صنایع داخلی 
کشور، آن هم در سندی معتبر همانند سند استراتژی توسعه صنعتی که نقشه راه صنایع 
کشور را ترسیم می نماید، در فضایی ناعادلانه و نابرابر و در حالیکه برخی از صنایع از 
رانت های آشکار و پنهان سود می برند به هیچ عنوان منطقی نبوده و علائم صحیحی را 
به تصمیم گیران و مسئولان طراز اول کشور مخابره نمی کند و ایشان را به خطا می اندازد.
کارشناس صنعت نساجی در آخر خاطر نشان کرد که بدیهی است صنعت نساجی و 
علی الخصوص پوشاک که در این سند نادیده انگاشته شده است، می تواند در یک مقایسه 
و رقابت منصفانه و برابر با اولویت های اصلی استراتژی صنعتی کشورمان باشد و نقش 
بسزایی در توسعه صنعتی، اشتغال، ارز آوری و کسب سهم مناسب از بازار داخل و ایجاد 

ارزش افزوده ایفا نماید.
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است. وی ادامه داد: در حال حاضر مدت زمان انباشت کالا در کارخانه های نساجی از یک و 
نیم ماه تا ۶ یا ۷ ماه نیز طول می کشد و این مسئله باعث توقف تولید در برخی مقاطع زمانی 
شده است. کرمانی، واردات بی رویه محصولات نساجی از چین، هند و ترکیه و همچنین 
پایین بودن تقاضا برای خرید محصولات داخلی را از جمله دلایل رکود در صنعت نساجی 
کشور عنوان کرد و گفت: در چنین شرایطی یکسری واحدهای نساجی که در حال راه اندازی 

هستند با روند کندی در اجرا روبه رو شده اند و آهنگ تکمیل آنها کند شده است.
به گفته وی، یک واحد ۱۰ تنی تولید نخ نیازمند ۷ تا ۸ میلیارد تومان سرمایه در گردش است 

که در شرایط فعلی چنین اقدامی با مشکلات زیادی روبه رو است.
عضو انجمن نساجی با بیان اینکه صنعت نساجی با حالت سردرگمی روبه رو است، گفت: 
حدود یک ماه پیش جلسه ای با مدیر کل صنایع نساجی وزارت صنعت داشتیم ولی تاکنون 

نتیجه مثبتی از آن جلسه عملی نشده است.
وی همچنین در مورد اعمال تعرفه ترجیحی برای واردات محصولات نساجی ترکیه به 
ایران نیز گفت: این موضوع خیلی اجرایی نشده اما در مجموع به نفع تولیدکنندگان ترک و 

به ضرر صنعت نساجی ایران خواهد بود.

رییس اتحادیه فروشندگان عنوان کرد: سود 100 درصدی برای فروش یک پیراهن!
رییس اتحادیه پیراهن دوزان و پیراهن فروشان 
حمایت  سازمان  اعلام  طبق  گفت: 
سود  تولیدکنندگان،  و  مصرف کنندگان 
اما برخی  فروش پوشاک ۲۰ درصد است 
فروشندگان تا ۱۰۰ درصد سود از خریداران 
می گیرند. از سوی دیگر بسیاری از اجناس 

با مارک های تقلبی در بازار عرضه می شوند.
حمایت  سازمان  اعلام  طبق  گفت:  پیراهن فروشان  و  پیراهن دوزان  اتحادیه  رییس 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، سود فروش پوشاک ۲۰ درصد است اما برخی فروشندگان 
تا ۱۰۰ درصد سود از خریداران می گیرند. از سوی دیگر بسیاری از اجناس با مارک های 
تقلبی در بازار عرضه می شوند. جواد درودیان، با تاکید بر اینکه باید جلوی واردات پوشاک 
قاچاق و واردات قانونی آن نیز گرفته شود، اظهار کرد: حدود ۷۰ تا ۸۰ درصد واحدهای 
تولیدی به تعطیلی کشیده شده اند و جای تعجب است که چرا جلوی این قبیل واردات گرفته 
نمی شود. وی در عین حال بیان کرد: با توجه به افزایش دستمزد کارگران و هزینه های 
مالیاتی طبیعی است که قیمت تمام شده تولید در کشورمان با کشورهای دیگر متفاوت و 

گران تر است.
 درودیان در بخشی از سخنان خود با بیان اینکه شاهد فروش پیراهن هایی با مارک های 
تقلبی هستیم، گفت: برخی تولیدات در قشم با استفاده از مارک های تقلبی به عنوان جنس 
خارجی به بازار عرضه می شوند. رییس اتحادیه پیراهن دوزان و پیراهن فروشان با بیان اینکه 
حدود ۲۰ تا ۳۰ درصد واحدهای تولیدی در این حوزه فعال هستند و بقیه به تعطیلی کشیده 
شده اند، گفت: نباید اجازه دهند پوشاک چه به صورت قانونی و قاچاق وارد شود، چون منجر 
به ضربه خوردن به تولید داخل می شود که سال ها شاهد این موضوع هستیم. وی در 

جوکار خبر داد: نیاز صنعت نساجی یزد به نوسازی
نماینده مردم یزد و اشکذر در مجلس با تاکید 
بر اینکه صنعت نساجی یزد نیازمند نوسازی 
است، گفت: نساجی یزد باید با حمایت دولت، 

جایگاه گذشته خود را به دست آورد.
محمدصالح جوکار در گفتگو با مهر با اشاره 
به قدمت بالای نساجی در استان یزد اظهار 
با چالش های  اکنون  این صنعت  داشت: 

جدی مواجه است و باید تلاش شود تا جایگاه گذشته آن احیا شود. وی با تاکید بر اینکه 
نوسازی صنعت نساجی می تواند در این زمینه گره گشا باشد، خاطرنشان کرد: علاوه بر 
نوسازی ماشین آلات به روز کردن دانش این بخش، مواد اولیه و طراحی در این بخش نیز 
باید تقویت شود. جوکار با اشاره به یکی از چالش های جدی که صنعت نساجی یزد اکنون با 
آن مواجه است، عنوان کرد: واردات بی رویه یک چالش جدی و خاری در گلوی این صنعت 
دیرپا در استان یزد است. نماینده مردم یزد و اشکذر در مجلس با بیان اینکه واردات کمر این 
صنعت را شکسته است، اظهار امیواری کرد: با حمایت دولت، شرایط بهتری بر صنایع استان 
یزد به ویژه صنعت نساجی حاکم شود. وی با تاکید بر اینکه سرمایه گذاری در بخش صنعت 
استان یزد باید تقویت شود، عنوان کرد: تحقق این مهم نیازمند پشتیبانی های دولتی است و 
باید در این زمینه راهکارهای عملی ارائه شود. جوکار، صندوق توسعه ملی را راهکاری بسیار 
خوب برای حمایت از صنایع دانست و افزود: اما مشکلاتی در مسیر استفاده از تسهیلات 
این صندوق وجود دارد که سبب شده سرمایه گذار، هرگز به تسهیلات مورد نظر خود دست 
پیدا نکند. نماینده مردم یزد و اشکذر در مجلس ادامه داد: گرفتاری های اداری برای دریافت 
تسهیلات از صندوق توسعه ملی به اندازه ای است که حتی وقتی نمایندگان بسیاری از 
موارد را پیگیری می کنند، با بن بست مواجه می شوند. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه می تواند در صنعت استان یزد تحول ایجاد کرد، افزود: در حال حاضر هزار 
واحد صنعتی نیمه کاره در استان یزد وجود دارد که این واحدها بین ۲۰ تا ۹۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارند و اگر این واحدها تکمیل و وارد چرخه تولید شود، وضعیت استان یزد متحول 
خواهد شد. جوکار همچنین با بیان اینکه بیکاری نیز منتفی و ارزش افزوده در استان ایجاد 

می شود، خواستار حمایت دولت برای تکمیل این واحدهای نیمه تمام شد.

عضو انجمن نساجی : توقف یک ماهه تولید برخی کارخانه های نساجی به دلیل رکود بازار
عضو انجمن نساجی از توقف یک ماهه تولید 
برخی کارخانه های نساجی به دلیل رکود بازار 

و انباشت کالا در این کارخانه ها خبر داد.
فارس،  با  گفت  و گو  در  کرمانی  احد   
تابستان،  در فصل  هر سال  داشت:  اظهار 
کارخانه های نساجی با تعطیلی یک یا دو 
هفته ای روبه رو بودند ولی امسال به دلیل 

رکود بازار و انباشت کالا در این کارخانه ها، تعطیلی برخی کارخانه ها به یک ماه نیز رسیده 
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عین حال بیان کرد: زمانی باید واردات انجام شود که تولید داخل نداشته باشیم یا تولیدات، 
پاسخگوی نیاز داخل نباشد ولی در این حوزه به اندازه کافی تولید داریم و نیازی به واردات 
نیست.  درودیان گفت: برخی فروشندگان به دلیل بالا بودن تقاضا، برخی پیراهن های خود 
را با قیمت بسیار بالاتر از قیمت خرید خود عرضه می کنند و این در حالی است که حتی 
برای خرید این پیراهن ها از واحدهای تولیدی پول نقد پرداخت نکرده اند و چک های یک 
ساله می دهند که باید به این موضوعات رسیدگی شود. وی اظهار کرد: به عنوان نمونه 
پیراهنی را که به قیمت ۸۰ هزار تومان به فروشندگان می فروشیم آنها بعضاً این پیراهن ها 
را به قیمت ۱۶۰ تا ۱۷۰ هزار تومان می فروشند و این در حالی است که سود متعارف آنها 

۲۰ درصد است.

کمر نساجی کشور زیر بار صادرات خم شد
اکنون بسیاری از صنایع داخلی به علت روبرو 
شدن با مشکلات بی شمار اقتصادی تعطیلی 
را برگزیده و به خروج ارز از کشور می نگرند

با  گو  و  درگفت  بیدکانی  مجید منصوری 
اکونیوز بر ضرورت احیای صنعت نساجی در 
کشور، افزود: جلوگیری از تعطیلی واحدهای 
نساجی در کشور نیازمند مدنظر قرار دادن 

عواملی به صورت زنجیره وار و حمایت های دائمی از تولید است. نماینده مردم لنجان در 
مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه زنجیره تولید در بخش نساجی در بسیاری از جاها از 
جمله بی توجهی دولت به قیمت تمام شده دچار اشکالاتی است، افزود: اگر دولت خواهان 
احیای صنعت نسای کشور است باید در ابتدا به رفع موانع تولید و سپس ارایه مشوق های 
کافی برای رشد صنعت اقدام کند. این نماینده مردم در مجلس نهم، با اشاره به تلاش 
کشورهایی چون ترکیه برای تولید و تامین چادر مصرفی کشور ما، تصریح کرد: متاسفانه 
با وجود اینکه اطلاع دقیقی از میزان چادر مورد نیاز کشور داریم اما باز هم زمینه تولید آن 
در داخل و جلوگیری از خروج ارز را فراهم نمی کنیم که این اهمال در انجام وظایف جای 

سوال دارد.
وی با بیان اینکه برای رسیدن صنعتی به بهره وری باید مشوق های کافی از بخشودگی های 
مالیاتی در نظر گرفته شود، گفت: اکنون بسیاری از صنایع داخلی به علت رو برو شدن با 

مشکلات بی شمار اقتصادی تعطیلی را برگزیده و به خروج ارز از کشور می نگرند.
منصوری بیدکانی با تاکید بر اینکه توجه به امر تولید شاید در سال های ابتدایی هزینه هایی 
گزافی را بر دوش دولت بگذارد اما بعد از مدتی توجیه اقتصادی پیدا خواهد کرد، افزود: باید 
بدانیم در هیچ شرایطی غیر از اینکه هزینه واردات بسیار کمتر از تولید محصولی در داخل 

می شود نباید به سمت تقویت بازارهای وارداتی برویم.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه افزایش بهره وری در 
صنایع بدون حمایت های اقتصادی دولت ممکن نیست، گفت: در صورتی که دولت کمک 
حال تولیدکنندگان در امر تولید باشد به طور حتم چرخه اقتصاد کشور با تولیدات داخلی به 

حرکت در خواهد آمد.

عمده ترین قاچاق پوشاک از کدام کشورها است؟
نایب رییس کمیسیون اتاق بازرگانی ایران و 
چین عنوان کرد: قبل از استقرار دولت نهم 
قاچاق کالا تنها پنج میلیارد تومان بود و در 
طول هشت سال رشد حساب قاچاق کالا 
مجیدرضا  داشتیم.  میلیارد  تا حدود ۲۰  را 
ایران  بازرگانی  اتاق  رییس  نایب  حریری، 
و چین گفت: شرط عضویت در اتاق های 

مشترک، داشتن کارت بازگانی است، ولی قدرت تجسس در اموال شخصی مردم را نداریم. 
وی با بیان این که افرادی با ما همکاری دارند که دارای شناسنامه بوده و هویت کاری آنها 
مشخص است، افزود: در طول ۱۲ سال اخیر بارها به وزارت جهادکشاورزی اعلام کردیم 
که موافقت قرنطینه را با چین در مورد امحا و احشا انجام دهد. حریری تصریح کرد: به شدت 
کالای ایرانی به کشور چین قاچاق می شد، منتها تشدید مبارزه با فساد در این کشور باعث 

شد تا طی چند سال اخیر آن را کاهش بدهند. 
نایب رییس اتاق بازرگانی ایران و چین متذکر شد: یکی از راه های مبارزه با قاچاق در سطح 
عرضه بوده و نباید خیلی به انبارها اهمیت داد. حریری با بیان این که در مورد قاچاق نباید 
آدرس اشتباه ارائه داده و باید بدانیم تمام قاچاق از کشور چین انجام نشده و عمده قاچاق 
پوشاک از کشور ترکیه و پاکستان انجام می شود، گفت: همچنین  یک برند سیگار هست 
که در ایران نمایندگی نداشته، ولی پرفروش ترین برند سیگار در کشور است. وی با ذکر این 
نکته که بانک های سازمان یافته صاحب قدرت داریم که در عرصه قاچاق حضور دارند، ادامه 
داد: منفعت ملی برای سایر کشورها که مهم نیست و آنها فقط کالای خود را به فروش 
می رسانند. حریری متذکر شد: یکی از عیب های موجود در کشور، عدم شفافیت و آزادسازی 
در آن است. باید این مساله که در داخل کشور ضوابط رعایت نمی شود را ریشه یابی کرد 
تا برخی از کالاهای ممنوعه از طریق قاچاق به کشور وارد نشود. وی افزود: اقتصادی که 
شفاف، رقابتی و آزاد نباشد، به طور قطع مشکلات زیادی را به ویژه قاچاق کالا خواهد داشت. 
سود بانکی، بورس و بنگاه داری بانک ها نیز از سایر مشکلات ایجاد شده خواهد بود. حریری 
یادآور شد: قبل از استقرار دولت نهم قاچاق کالا تنها پنج میلیارد تومان بود و در طول هشت 
سال رشد حساب قاچاق کالا را تا حدود ۲۰ میلیارد داشتیم. خوشبختانه با استقرار مدیریت 
فعلی ستاد مبارزه با کالا و اقدامات صورت گرفته در گمرک مانند پنجره واحد مقدار زیادی از 
رشد قاچاق را کاهش دادیم. وی ادامه داد: با این کاهش ها طی دو سال اخیر هنوز همان رقم 
۲۰ میلیارد قاچاق کالا را داریم. اگر نگاه غیرامنیتی و اقتصادی ادامه پیدا کند، امیدوارم هستیم 
که این روند کاهش میزان قاچاق کالا را تا سال های آینده شاهد باشیم. حریری عنوان کرد: 
متاسفانه قاچاق یک سوم از تجارت کشور را تشکیل نداده و بلکه چهار برابر واردات قانونی 
کشور است. قاچاقچی فقط کالاهای ساخته شده را وارد کرده و در سال گذشته ۲۰ میلیارد 
تومان کالاهای وارداتی ساخته شده در مقابل واردات تنها پنج میلیارد تومان مواد اولیه، 

کالاهای واسطه ای و کالای اساسی بوده است. 
وی تصریح کرد: کشور ما بهشت پولشویی است. قاچاق دشمن تجارت قانونی بوده و باید با 

آن مبارزه کرد. تعرفه کالای ما بالا بوده و باید اصلاح شود.
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